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Mi a bal szemünkkel nézünk a világra. Így sok mindent 
észreveszünk, amit csak a jobb szemünkkel nem látnánk. Másként 
is látjuk a világot, mondjuk úgy, balszemmel. Ezután minden 
számunkban elmondjuk, miként is látjuk az éppen esedékes 
eseményeket a saját politikai értékítéletünk alapján, balszemmel. 

THÜRMER GYULA
BALSZEMMEL

Kikérjük magunknak, Nagykövet Úr!
Október 7-én már nem is fi nomkodott. A pápai katonai 
reptéren tett látogatása során megjegyezte, hogy Finn-
ország és Svédország NATO-csatlakozását valamennyi 
NATO-tagállam ratifi kálta, Törökországot és Magyaror-
szágot leszámítva. „Remélem nincs szükség arra, hogy 
nyomást gyakoroljunk” – mondta. Kire is? A magyar Or-
szággyűlésre! A független Magyarország parlamentjére! 

Szóval David Pressman ilyen. Pimasz, könyörte-
len, aki bármi áron hűséges kiszolgálójává akarja 
tenni Magyarországot. Száz éve vagyunk barátok! 
– mondta a szeptemberi fogadáson, és csoda, hogy 
nem szakadt rá a mennyezet. Miféle barátságról 
beszél? 1919-ben az amerikaiak hagyták, hogy a 
francia és brit barátaik darabokra szedjék Magyar-
országot. Legyünk hálásak Trianonért? 

1956-ban buzdították a magyarokat, hogy száll-
jatok szembe törvényes kormányotokkal, döntsétek 
meg a szocializmust! Akadtak magyarok, nem is 
kevesen, akik hittek az amerikaiaknak. Ameri-
ka azonban cserbenhagyta őket. Egyetlen ameri-
kai katonát se küldtek, pedig itt álltak a közelben. 
Amerika akkor is, ma is azt akarja, hogy ne ame-
rikai katonák halljanak meg. Pusztuljanak most az 
ukránok, aztán holnap talán a magyarok!

A kérdés tehát nem az, hogy milyen David Pressman.  
A kérdés az, hogy a magyar elit és mi mit szólunk hozzá. 

Szijjártó Péter külügyminiszter a magyar nagy-
követek augusztusi értekezletén világosan meg-
mondta, hogy Magyarország nem kér kioktatást a 
külföldi nagykövetektől. Helytartókra nincs szük-
ség! Az amerikai nagykövettel első alkalommal 
furcsa módon nem a külügyminisztériumban talál-
kozott, hanem a belvárosi japán étteremben haver-
kodott vele. Miért is? 

Nincs tudomásunk arról sem, hogy a magyar elit 
bármely képviselője otthagyta volna a szeptemberi 
amerikai fogadást, miután meghallgatta Pressman 
arcátlan beszédét. Lenyelték, sőt a fotókból ítélve 
igyekeztek jó pofát vágni.

Mi nem voltunk ott. Nem csak a Munkáspárt, az 
egyszerű, dolgozó magyar emberek sem.  Bármit is 
tesz, vagy nem tesz az elit, mi kikérjük magunknak, 
Nagykövet Úr! Mi nem vagyunk Amerika cselédjei! 
Mi nem kérünk az amerikai értékekből! Rombolják 
szét magukat zavaros világfelfogásukkal, ha akarják, 
de mi nem akarunk Amerikával együtt pusztulni! 
Nem akarunk Oroszország ellen menni, se maguk-
kal, se külön!  Vegye ezt, uram, fi gyelmeztetésnek!2

Veszélyes ellenfél érkezett Budapestre. David 
Pressman, az Egyesült Államok új budapesti nagy-
követe. Nem az a veszélyes, aki kést szorít a tor-
kunkhoz. Az ilyenről tudod, hogy ellenfél, sőt el-
lenség, tudsz ellene küzdeni.

A veszélyes az, aki médiatrükkökkel akarja be-
lopni magát az emberek szívébe. A veszélyes az, 
aki egymás tiszteletéről, demokráciáról, orszá-
gaink egyenjogúságáról papol, miközben pimasz 
módon semmibe veszi a szokásainkat és erkölcsi 
felfogásunkat. A veszélyes az, aki mosolyogva, sőt 
kedveskedve akar bennünket maga alá gyűrni. Da-
vid Pressman pontosan ilyen.

Tudtuk, hogy ilyen. Némi értetlenséget okozott 
ugyan, hogy egy közismerten homoszexuális férfi t 
neveznek ki nagykövetnek Magyarországra, amely 
a családot egy férfi  és egy nő szövetségeként fogja 
fel. Pofátlanság és cinizmus az amerikaiak részéről, 
de ezt még le lehet nyelni.

Június 30-án Pressman az amerikai Szenátusban 
kifejtette: móresre akarja tanítani Magyarországot. 
Oroszország és Kína káros befolyással van Ma-
gyarországra. A demokrácia, az emberi jogok, sőt 
a szabadság veszélyben vannak. Szerinte a magya-
rok többsége elkötelezett híve a transzatlanti érté-
keknek, az USA-val való szövetségnek, úgyhogy ő 
segíteni fog a magyar embereknek, hogy megvéd-
hessék ezeket az állítólagos értékeket.

Szeptember 28-án a Mazsihisz vezetőit meg-
nyugtatta, hogy „az Egyesült Államok megkülön-
böztetett fi gyelmet fordít a magyarországi zsidó 
közösség helyzetére. Szorosan nyomon kívánja kö-
vetni a hazai zsidó közösség előtt álló kihívásokat.”  
Mi van? Mit akar ellenőrizni? Magyarországon 
nem bántják a zsidókat, és a kormánytól is mindent 
megkapnak, amit kérnek.

Szeptember 30-án David Pressman megmondta 
a magyar elitnek, akiket összehívott a rezidenciá-
ján, hogy mihez tartsák magukat. Magyarország 
működjön együtt az Egyesült Államokkal „Putyin 
hódító hadseregének” leküzdésében, az infl áció 
meg egyéb veszélyek elleni harcban. „Az Egye-
sült Államok nem csak kívánja az együttműködést 
Magyarországgal, kötelességünk is együttműköd-
ni, ha le akarjuk küzdeni a modern kihívásokat. A 

történelem számtalanszor megmutatta, mi 
történik, ha nem lépünk fel a világ dest-
ruktív és destabilizáló erői ellen.”
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Október 6-tól 
mindennemű áremelés 
tilos Belaruszban

Amerika: újabb lépés 
a totális háború felé

Belarusz nem akar háborút, 
de az ország fegyveres 
védelmére meg kell tenni 
a szükséges lépéseket

Atomháború: amilyen 
az adjonisten, olyan 
a fogadjisten

DKP: Békét Oroszországgal!

Belaruszban az idén mintegy 13 százalékkal emel-
kedtek az árak. Ez tarthatatlan! – mondta Lukasenko 
elnök a gazdasági élet vezetőivel folytatott tanácsko-
záson. Az emberek érdekében ilyenkor az államnak 
be kell avatkoznia a piaci folyamatokba. Október 6-tól 
mindennemű áremelés tilos Belaruszban.

A New York Times információja szerint 
Wiesbadenben új amerikai parancsnok-
ságot hoznak létre 300 fős létszámmal az 
Ukrajnának nyújtott haditechnikai és ki-
képzési tevékenység koordinálására. Az új 
parancsnokság várhatóan Cavoli tábornok-
nak, az USA európai csapatai főparancsno-
kának lesz alárendelve. Az ukrán csapatok 
kiképzése Grafenwoehr és Hohenfels tele-
püléseken lesz.

Ma egyre többen játszadoznak az atom-
háború gondolatával. Komoly politikusok 
gondolják,  hogy lehet atombombát dobni 
Belarusz keleti részére, és semmi sem tör-
ténik. Ilyen nincs! Ha valaki atombombát 
vet be, tudnia kell, hogy amilyen az adjon-
isten, olyan a fogadjisten. 

A német kormány kategorikusan elzárkózik minden béketárgya-
lástól Oroszországgal. A német emberek zöme viszont érti, hogy 
enélkül soha sem lesz béke. Berlinben a Német Kom-
munista Párt (DKP) szervezett tüntetést, követelve a 
békét Oroszországgal és Kínával.

Az USA meg akarja semmisíteni Oroszországot és szövet-
ségeseit, és közelebb akar kerülni fő ellenségéhez, a Kínai 
Népköztársasághoz – hangsúlyozta Alekszandr Lukasenko 
belarusz elnök a belarusz fegyveres erők vezetőivel folytatott 
rendkívüli tanácskozáson. Be akarják rántani Belaruszt is a 
háborúba, és megdönteni a belarusz politikai rendszert, amit 
2020-ban nem tudtak elérni. Belarusz nem akar háborút, de 
az ország fegyveres védelmére meg kell tenni a szükséges 
lépéseket. Belarusz megvédi népe függetlenségét.
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Az amerikai nagykövet 
beetette a magyar elitet

Elég a miniszter gyermekkori 
álmaiból!

Nemzeti konzultáció 
helyett béketüntetést!

Most jó lenni katonának?

A liberálisoknak nem tetszik 
a kukások sztrájkja
Az ellenzéki pártok támogatnak minden sztrájkot, ami a 
kormány ellen irányul. Elhallgatnak minden sztrájkot, ami 
a liberális önkormányzatok ellen irányul. Ez történt Buda-
pesten, ahol terjedt a sztrájk a szemétszállítóknál. Sajtóhírek 
szerint Rákospalotáról és a testvérhegyi telephelyről sem 
gurult ki a kocsik egy része,  a csepeli telephelyen pedig úgy 
tudni, a köztisztasági dolgozók és takarítók is csatlakoztak a 
sztrájkhoz, ami a hét végére megegyezéssel ért véget.  

„Mindenkit kérek, hogy mondja el a vélemé-
nyét, mert csak közös fellépéssel tudunk véget 
vetni az energiaárak emelkedésének” – fogal-
mazott a kormányfő a nemzeti konzultációról. 
Ez jól hangzik, csak sajnos nem igaz. Nincs 
olyan ember, aki magasabb energiaárakat 
akarna. A Fidesz és szövetségesei ne nemzeti 
konzultációt szervezzenek, hanem béketünte-
tést! Hívjanak el egy millió embert! Mutassa 
meg a magyar nép, hogy nem akar háborút!

David Pressman új amerikai nagykövet beetette a 
magyar elitet.  Undorítóan pimasz beszédében el-
magyarázta, hogy „ha Oroszország befejezi a há-
borút, akkor vége a háborúnak. Ha Ukrajna fejezi 
be a háborút, akkor vége Ukrajnának.” Úgyhogy, 
derék magyarok, felejtsük el a múltat, új fejezetet 
nyissunk a kapcsolatainkban, és gyerünk, együtt, 
szorosan a háborúba! Nem tudni, hogy a magyar 
elit bevette-e a nagykövet ravasz szövegét, de 
mindenesetre tolongtak az amerikai fogadáson. 

Ilyen pofavizitről nem lehet lemaradni. 
Azért csak jó lenne, ha valaki gondol-
kodna is az elitből.

„A magyar kormány büszke az ország különleges műve-
leti erőire és fontosnak tartja ezen csapatok hozzájárulását 
az Észak-atlanti Szerződés Szervezete (NATO) tevékeny-
ségéhez és a régió biztonságához” – jelentette ki Szalay-
Bobrovniczky Kristóf honvédelmi miniszter. Elviseljük, 
ha a honvédelmi miniszter gyermekkori álmait igyekszik 
megvalósítani felnőttként. De nem viselhető el, ha mindez 
a mi pénzünket, a mi biztonságunkat kockáztatja. 

A kormány döntése alapján 2022 szeptemberétől mintegy 
egynegyedével nőtt a katonák illetménye, amelyet október 
első napjaiban kapott kézhez a Magyar Honvédség hivatá-
sos, szerződéses és tényleges szolgálatát teljesítő tartalékos 
állománya – mondta Szalay-Bobrovniczky Kristóf honvé-
delmi miniszter. A pénzzel nem az eddigi munkát ismerik 
el, hanem a katonákat vásárolják meg a holnap feladataira. 
Magyarország nem kifelé megy a háborúból, hanem befelé. 
Úgyhogy lehet, hogy nem is olyan jó ma katonának lenni!
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Munkáspárt: 
élünk tovább, dolgozunk!

A kubai forradalom 
hősére emlékeztünk

74 éves a Koreai 
Munkapárt

November 7. – III. 
Békéért Akciónap

A Munkáspárt Elnöksége áttekintette a 28. kongresz-
szus II. szakasza előkészítésének menetét. A kongresz-
szus november 26-án, szombaton 10.00 órakor kezdő-
dik és előreláthatóan 16.00 órakor ér véget. Elfogadja 
a szervezeti szabályzat módosításait, és megválasztja 
a párt vezető testületeit is.  Mint ismeretes, az energia-
árak drasztikus emelése miatt takarékoskodni kell. Így 
a kongresszuson egyúttal megemlékezünk a Munkás-
párt december 17-i születésnapjáról is. 

Ernesto Che Guevara halálának 55. év-
fordulójára emlékeztek a Kubai Köztár-
saság magyarországi nagykövetségén. 
A rendezvényen részt vett Bencsik Mi-
hály, a Munkáspárt alelnöke és Kerezsi 
László, budapesti elnök. 

A vendégeket Guillermo Vazquez 
Moreno, Kuba magyarországi nagykövete 
köszöntötte, majd megtekintették a kubai 
forradalom útjáról és Che 1960. évi ma-
gyarországi látogatásáról készült fi lmet. 

November 7-én harmadik alkalommal 
rendezi meg a Munkáspárt a Békéért Ak-
ciónapot. Az elmúlt két rendezvény sike-
res volt. A párt tagjai is magukénak érez-
ték a megmozdulásokat. Az érdeklődők is 
értették, hogy ma nincs fontosabb kérdés, 
mint a béke ügye. A rendezvényeken több 
háborúellenes szervezet is részt vett, ami 
segíti a békéért való összefogást. A III. 
Békéért Akciónap egyben méltó megem-
lékezés az 1917-es Nagy Októberi Szocia-
lista Forradalomról is, amelynek egyik fő 
követelése éppen a béke volt.

A Koreai Munkapárt megalakulásá-
nak 74. évfordulójáról széles körű ün-
nepségekkel emlékeztek meg szerte a 
Koreai Népi Demokratikus Köztársa-
ságban. A Kim Ir Szen által alapított 
párt ma is a szocialista Korea vezető 
ereje. Kim Dzsong Un, a Koreai Mun-
kapárt vezetője köszöntötte a kiemel-
kedő munkasikereket elért dolgozó-
kat. A Munkáspárt nevében Thürmer 
Gyula fejezte ki pártunk jókívánságait 
a Koreai Munkapárt vezetésének.
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Jelentés a front közeléből
Thürmer Gyula Belaruszban járt
Mostanság Ön az egyetlen magyar po-
litikus, aki Minszkbe rendszeresen el-
látogat. Mi az oka ennek?

Hogy miért nem mennek mások, az vi-
lágos. Nem mernek szembemenni az 
EU-val és a NATO-val, úgyhogy nin-
csenek kontaktusok. A magyar kor-
mány legalább abban tisztességes, hogy 
továbbra is kiadnak vízumot belarusz 
állampolgároknak.

Hogy én miért megyek? Szeretném, ha 
a belarusz emberek tudnák, hogy van 
egy másik Magyarország is. A magyar 
emberek többsége nem akar háborút se 
Belarusz, se Oroszország ellen. Nagyon 
fontos, hogy ezt érezzék a másik oldalon.

A Munkáspárt támogatja a Belarusz 
Kommunista Párt politikáját, szolidári-
sak vagyunk velük. A látogatások ezt is 
kifejezik.

Belarusz nem akar háborút, de az or-
szág fegyveres védelmére meg kell tenni 
a szükséges lépéseket. Belarusz meg-
védi népe függetlenségét – jelentette ki 
minap Lukasenko belarusz elnök. Ön ezekben a na-
pokban járt Minszkben. Ennyire komoly a helyzet?

A helyzet komoly. A nyugat mindent megtesz azért, 
hogy Belaruszt belerángassa a háborúba. A történe-
lemben eddig mindenki Belarusz területén keresztül 
támadt, ha Moszkvát vette célba. Ezt tették a svédek 
is, ezt tette Napóleon is, és ezt tette Hitler is, azzal a 
különbséggel, hogy 1941-ben a Wehrmacht egyszerre 
több stratégiai irányban tudott támadni.

A magyar média is idézte Lukasenko szavait arról, 
hogy Belarusz már belépett a háborúba az oroszok 
oldalán. Ez lenne az igazság?

Természetesen nem! Lukasenko azt mondta, hogy 
Belarusz már részese a háborúnak, mivel nem en-
gedi, hogy a területét a NATO felhasználja és hátba 
támadja az orosz haderőt. Belarusz katona azonban 
nem harcol külföldön és a belarusz vezetés szeretné 
is ezt elkerülni.

Mégis mit jelent az, hogy Belarusz megvédi 
függetlenségét?

Belaruszban nincs mozgósítás, mint Oroszországban, 
de szakaszosan behívják a tartalékosokat, hogy ellen-

őrizzék az állapotukat. A katona ugyanis el-
felejtheti még azt is, hogy hogyan kell bánni 
a géppisztollyal. Nos, emlékeztetik rá.

De nem csak erről van szó. Ellenőrzik mindazokat 
az eszközöket, polgári járműveket, erőgépeket, ob-
jektumokat, amelyeket mozgósítás esetén igénybe 
vesznek. Felmérik és aktualizálják a hadiipar képes-
ségeit, illetve a polgári ipar katonai mozgósításának 
lehetőségeit.

A covid és a mostani háború tapasztalatai is azt mu-
tatják, hogy ilyen kihívásokra csak a társadalom min-
den eszközének és erőforrásának mozgósításával lehet 
hatékony választ adni. A katonát etetni, ruházni kell, 
pótolni kell a megsemmisült eszközöket.

A nyugat retteg a hideg téltől. Belaruszban mi 
a helyzet?

Belarusz nem fél a hidegtől. Energia, gáz, villany van, 
és egyelőre minden megfi zethető. Az árak azonban itt 
is nőnek. A kormány szerint 19 százalék körül van az 
infl áció. Ennek egy része spekulációs áremelkedés. 
Egyes vállalatok új termék néven drágább árukat dob-
nak a piacra, noha a termék használati értéke semmit 
sem változott. Az infl áció egy részét az magyarázza, 
hogy az EU-szankciók közepette a gazdaságnak új vá-
gányokra kell állnia.

Lukasenko elnök éppen a kint tartózkodásom idején 
rendelte el, hogy az árak október 6-tól nem emelked-
hetnek. Az államnak vannak kötelességei a néppel 
szemben – mondotta.

I    F  D
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Egyébként érdemes kimenni a minszki piacra. Olyan 
bőség van zöldségből, gyümölcsből, de minden más-
ból is, amiről mi még álmodni se nagyon tudnánk. A 
boltokban is kapható minden, ami általában is kapható.

Ön ezúttal a Belarusz Állami Gazdasági Egyetemen 
tartott előadást. A mai diákok hogy viszonyulnak 
ahhoz, ami történik?

Nézze, kezdjük azzal, hogy Belaruszban nincs hábo-
rú és Belarusz emberek sem halnak meg a fronton.  
A háború tehát nem egy közvetlen érzés. A nyugati 
propaganda ezért jobban hathat a Belarusz fi atalra is.

Ráadásul a belaruszok annyit utazhatnak, amennyit 
akarnak és az Internetet sem korlátozza senki.

Én azt éreztem az előadáson, hogy a fi atalokat infor-
mációs fal veszi körbe. Ezt kellett áttörnöm.  Hely-
lyel-közzel sikerült is. Voltak néhányan, akik ennek 
ellenére azt gondolják, hogy Biden a jó fi ú és Putyin 
a rossz. A többség azonban elgondolkozott. Végülis 
tudták, hogy ez az ember az EU-ból jön, 
és örültek minden friss információnak.

A történelmi analógiák a belarusz diá-
kok számára sem ismertek eléggé. Igaz, 
az egyik diák megkérdezte: Magyaror-
szág 1939-ben Hitler oldalán megtámad-
ta Jugoszláviát. 1999-ben Magyarország 
támogatta a NATO Jugoszlávia elleni 
agresszióját. Na és a kérdés: a magyar 
hadsereg most mire készül?

Belaruszban komolyan őrzik a történel-
mi emlékeket. Ön ezúttal olyan helyen 
járt, ahova nem nagyon jutnak el ma-
gyarok. Milyen volt?

Minszktől nem messze van Dzerzsinovo 
község, ahol született és nevelkedett 
Feliksz Dzerzsinszkij, az 1917-es for-
radalom egyik hőse, a szovjet állam-

biztonsági szervezet atyja. A Dzerzsinszkij 
család lengyel középnemesi család volt, kato-
likusok és ennek megfelelően otthon lengyelül 
beszéltek. Természetesen ez is Oroszország 
része volt akkor.

Feliksz Dzerzsinszkij egy vilniusi gimnázi-
umban végezte el a középiskolát, ahol isko-
latársa volt Józef Pilsudski, későbbi lengyel 
diktátor. 1917 után Dzerzsinszkij a szovjet ál-
lambiztonság vezetőjeként majd könyörtelen 
harcot folytat a Pilsudski-rendszer kémei és 
terroristái ellen.

Dzerzsinszkij neve ma már kevésbé ismert a 
fi atalok számára, de emlékét tisztelettel őrzik 
Belaruszban. 

Hogy tekintenek Belaruszban 
Magyarországra?

Ha hiszi, ha nem, Minszkben szinte mindenki ismeri a 
magyar miniszterelnök nevét. A belarusz emberekben 
tiszteletet vált ki, hogy Orbán Viktor kiáll Magyaror-
szág nemzeti függetlensége mellett, van bátorsága küz-
deni az EU-val. Azt is tisztelik, hogy 2020-ban Orbán 
volt az első EU-s miniszterelnök, aki elment Minszkbe, 
és, mint sajnos tudjuk, egyelőre az utolsó is.

Hogy lehet ma Minszkbe eljutni?

Manapság a minszki út kisebb kalanddal ér fel. Az 
EU leállította a légi közlekedést Belarusz és Oroszor-
szág felé. Úgyhogy Isztambulig a török légitársaság 
gépével lehet menni, onnan pedig a Belavia belarusz 
céggel. A harcok miatt azonban jó nagy kitérőt kell 
tenni. Isztambul – Asztrahany – Volgográd – Moszk-
va – Minszk. Nagyjából ez az útvonal. A gép termé-
szetesen nem száll le, csak a végállomáson. Így az út a 
korábbi két óra helyett jó hat órát tesz ki.

M   –  

M  – F   
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Pár lépés a kongresszusig
Hajdu Józsefet kérdeztük a kongresszusi előkészületekről

Kezdünk hozzászokni, hogy a párt kongresszusa 
gyakran ülésezik. A most módosításra kerülő szerve-
zeti szabályzat szerint a kongresszusnak évente kell 
majd üléseznie. Ez nagy felelősséget  jelent minden 
kongresszusi küldöttnek, hiszen operatív módon kell 
dönteniük a párt ügyeiről. A november 26-i kongresz-
szust egy sor konzultáció előzte meg a párt tagjaival. 
A megyékben és Budapesten is sok került a tagérte-
kezletekre. Ezek tapasztalatairól kérdeztük Hajdu Jó-
zsefet, az Elnökség tagját.

Ön részt vett valamennyi tagértekezleten. Milyenek 
a fő benyomásai?

Az Elnökség a kongresszusra készülve úgy ítélte meg, 
hogy a pártban egyetértés van az alapvető kérdések-
ben. Fontos azonban, hogy a párt tagjai közvetlenül is 
elmondhassák véleményüket és ez el is jusson a párt 
vezetéséhez. 

Várják a megyei a szervezetek a kongresszust, illetve 
mit várnak tőle?

Jó néhány kongresszus felkészülési folyamatát érzé-
kelhettem. A párttagok körében mindig van egészsé-
ges „türelmetlen” várakozás.  No most ezt nem tapasz-
taltam. Ennek két oka is lehet.  Idén ez a kongresszus 
második szakasza már. Másrészt, a párt tagsága folya-
matosan értesül a párt vezetésének állásfoglalásairól. 
Nincsenek nagy meglepetések. Természetesen mindig 
van új, hiszen a nemzetközi és a hazai helyzet nagyon 
gyorsan változik.

Ez azt jelenti, minden szuper?

Természetesen én ezt nem mondtam, nem is mondha-
tom. Az biztos, és ez a döntő, hogy a Központi Bizott-
ság beszámoló tervezete egyöntetű támogatást kapott. 

Nem tagadom, kedvező meglepetés volt számomra, 
hogy mindenki értette: „nincs forradalmi helyzet.” 
De azt is értették, hogy a pártnak elemeznie kell a 
politikai folyamatokat és minden eshetőségre készül-
nie kell, hogy az adott pillanatban történelmi hivatá-
sának eleget tegyen.

A háború kérdésében is egyetértés volt. Párttagjaink 
értik, hogy a nagytőke provokálta ki a konfl iktust.  
Teljeskörű támogatása van a NATO-ból való azonnali 
kilépésnek. Nem kevésbé elmarasztaló véleményeket 
hallottam az EU kapcsán is. 

Ásotthalom településen élő párttagunk nap, mint nap 
éli meg mindazt, amire a párt évek óta felhívja a tár-
sadalom fi gyelmét.

A belpolitikai helyzet is nyilván foglalkoztatja a tag-
ságot. Hogy értékelik?

Igen! A párttagok többsége képes összefüggésében 
értékelni a belpolitikai folyamatokat.  Egyetlen példát 
említek: pontos a minősítés, a korrupció a tőkés társa-
dalom sajátja.  A gondok csak a közösségi társadalom-
ban fognak megszűnni.

Hogy fogadták a szervezetek, hogy ismét a  Szerveze-
ti Szabályzat ügye van napirenden?

Nincs ezzel gond.  Értik, hogy a szervezeti módosítá-
sokat nem a Munkáspárt belső élete teszi szükségessé. 
A hatalom ránk erőlteti a Polgári Törvénykönyv be-
csatornázását. Számukra megnyugtató, hogy akiknek 
dolga, azok teszik a dolgukat. Azt is tudták, hogy a 
pártépítés, illetve tagfelvételi munka ettől nem lesz 
könnyebb, vagy jobb. 

A vezetés új módon fog történni. Lesz évente ülésező 
kongresszus és lesz folyamatosan 
dolgozó országos elnökség. Ez új 
helyzet, de meg fogjuk oldani.

Bevezetőben említett gondokat.  
Megkerülhető ez a kérdés?

Szó se lehet arról, hogy erről ne 
szóljak! Mindenféleképpen kedve-
zőtlen, hogy a párttagságnak csak 
30-35 százaléka vett részt a tagér-
tekezleteken.  Sajnos nem csak a 
betegek hiányoztak.  A budapesti, 
illetve a megyei vezetés gondosan 
többnyire munkaidőt követően, il-
letve hétvégére szervezte a tanács-
kozást. A tagság 10-15 százaléka 
nem hozta meg azt az áldozatot, 
hogy jelenlétével erősítse a közös 
gondolkodást.



99

Az se örömteli, hogy a pártépítés, illetve tagfelvételi 
munkáról csak az előadó szólt. Helyi szinten a problé-
ma úgy ment át a fejek felett mint a nyári zápor.

Mit ne mondjak, homályos tekinteteket láttam a 
„Mi-Ti” és a „10 perc Thürmer Gyulával” propa-
ganda eszközeink említésénél.  Az persze kiderült, 
hogy az alkalmazást nem a PC vagy a laptop hiánya 
okozza.

Mennyire volt hangsúlyos a párt gazdasági 
helyzete?

A tagértekezletek minden eleme nagy fi gyelmet ka-
pott, így ez is. A jelenlévők többsége megdöbbent an-
nak hallatán, hogy  a hatalom harminchárom év alatt 
politikai eszközökkel nem tudta a pártot ellehetetlení-

teni, most a gazdasági helyzet, az energiaárak drasz-
tikus emelése megtehetné  mindezt.

Tagjaink értik, hogy takarékoskodnunk kell. Minden-
ütt elmondtam, hogy most a párt áldozatot vár a tag-
jaitól. A tagdíj már nem elég. Adományokat várunk 
a párt tagjaitól, és nem is keveset. Több elvtársunk 
rögtön jelezte, hogy mivel fogja a pártot támogatni. 
Sokan azonban hallgattak. Kérjük őket is: vállaljanak 
áldozatot a pártért! A létünkről van szó!

Ön hogy készül a kongresszusra?

Az Elnökség egységes készülése a lényeges.  Folya-
matosan érzékeljük a tagság fi gyelmét, jelentős bi-
zalmát.   A kongresszus sikeréért dolgozik mindenki.  
Nagyon nem szeretnénk csalódást okozni.

Fontos változások 
A Szabadság újságnál

A Szabadság létfontosságú része a mi munkánknak. Továbbítja a párt politikáját a párt tagjainak és más érdek-
lődőknek, ugyanakkor szervezeti összekötő kapocs is pártvezetőségek és a párttagok között. Mindent meg kell 
tenni megőrzéséért. 

A Szabadságot ezentúl 70 grammos papíron fogják nyomtatni a jelenlegi 90 grammos helyett, és nagyobb be-
tűkkel fognak a szövegek megjelenni. Erről döntött a Munkáspárt Elnöksége. 

A könnyebb papírra való áttérésre a postai árak kényszerítenek bennünket – nyilatkozta Karacs Lajosné, a párt 
alelnöke. Sok párttagunk azt kéri, hogy a lapot postán továbbítsuk nekik. A postai költség 50 grammig 160 
forintba kerül darabonként.  Ez sem kevés, de ez még elment valahogy.

50 és 500 gramm között viszont már 470 forint. Ha A Szabadság akár csak 51 gramm is, máris többe kerül a 
posta, mint maga az újság. Ezt nyilvánvalóan nem tudjuk vállalni. A postai továbbításról nem tudunk lemon-
dani, mert másként sok elvtársunkhoz és támogatónkhoz nem jutna el a lap. 

Másik lehetőség az oldalszám csökkentése lett volna. Jelenleg 12 oldalon jelenik meg a lap, néha ez is kevés. 
Csökkenteni nem szeretnénk. Maradt tehát a könnyebb papír.

A betűnagyság növelését sok olvasónk kérte. A jelenlegi 10 fontos betűt sokan nehezen olvassák el. Nos, eleget 
teszünk a kérésnek, bár tudjuk, hogy nagyobb betűkkel kevesebb anyagot tudunk közölni. A lényeg, hogy A 
Szabadság minél több ember kezébe kerüljön és minél többen olvassák el.
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Mi lesz veled, Magyarország? 
Beszéljünk őszintén a sztrájkokról!

A drasztikus infl ációnak, az életkörülmények elkerül-
hetetlen romlásának, és akkor még a háborúról nem 
is beszéltünk, meglesznek a politikai következményei. 
Ezt tudják az emberek is, tudja az Orbán-kormány is. 
Azt azonban ma senki sem tudja megmondani, hogy 
pontosan milyen következmények lesznek. Átcsap-e 
az elégedetlenség tömeges megmozdulásokba, sztráj-
kokba, netán valami még keményebbe.

Az elmúlt években három alapvető változás érintette 
Magyarországot: a 2000-es évek közepén induló gaz-
dasági válság, a 2019-ben kezdődött covid és napjai-
nak jelensége, a háború.

A 2008-as gazdasági válság társadalmi és politikai 
hatásait ma már ismerjük. Soha annyi sztrájk nem volt 
az országban, mint 2005-2010 között. A KSH adatai 
szerint 64 sztrájk volt mintegy 105 ezer résztvevővel. 
Figyelembe véve, hogy 2009-ben a foglalkoztatottak 
száma 3,7 millió volt, nem mondható, hogy a sztrájk-
mozgalom önmagában jelentős lett volna.

A politikai jelentőségét az adta meg, hogy az 1990-es 
tőkés rendszerváltás óta nem került sor ilyen hordere-
jű megmozdulásokra. Ráadásul a sztrájkokkal párhu-
zamosan számos politikai megmozdulás is történt.  

Túlzás nélkül mondhatjuk, hogy a 2000-es évek elejé-
nek válságába a szocialista-liberális kormány belebukott. 
2004 nyarán a szocialista-liberális vezetés még azt hitte, 
hogy elég Medgyessy Pétert leváltani és helyébe egy erős 
kezű embert ültetni. Így került sor Medgyessy puccssze-
rű leváltására és Gyurcsány Ferenc kinevezésére.

Mindez azonban kevés volt. Világossá vált, hogy az 
MSZP-SZDSZ-kormány békés eszközökkel nem tud-
ja fenntartani a rendet és veszélybe kerülhet a tőkés 
rendszer stabilitása. Ezt már a nyugat sem engedte, és 
bármennyire is voltak kifogásaik a Fidesz ellen, be-
lenyugodtak abba, hogy 2010-ben az Orbán-kormány 
kerüljön hatalomra.

Az Orbán-kormány elővette a furkósbotot is 
és a mézes madzagot is. Rögtön megszigorí-

totta a sztrájk feltételeit, megnehe-
zítette a dolgozók szervezkedését. 
De ezzel párhuzamosan számos 
szociális intézkedéssel megvette 
az embereket. Mindez elég volt ah-
hoz, hogy a tömegek ne mozdulja-
nak meg, és semmilyen veszély se 
fenyegesse a tőkés rendszert.

A covid első időszakában úgy 
tűnt, hogy az Orbán-kormány 
belebukik a járványba. Eleinte 
hiányoztak a maszkok, a gyógy-

szerek, a kórházak pánikoltak, az államigazgatás 
kapkodott. Reális volt a veszély, hogy az emberek tö-
megével mennek ki az utcára. Volt is mi ellen tüntet-
ni: az online oktatás, a mozgásszabadság érthetetlen 
korlátozása, az elbocsájtások. 

Az Orbán-kormány azonban gyorsan kézbe vette a 
válság kezelését. Minden hatalmat a válságkezelő 
szervezetbe koncentráltak, felhasználták a katonai és 
polgári erőket. 2019-ben ugyan mintegy 20 ezer em-
ber sztrájkolt, de a kormány elsimította a válságot.

A mostani helyzet sajátos. Egyrészt, a covid leküzdése 
nagyon sokba került. Megnövekedtek az állami kiadá-
sok, megnövekedett az államadósság. Az Orbán-kor-
mány rákényszerült arra, hogy újabb államkölcsönök-
kel pénzt vegyen ki a lakossági megtakarításokból, sőt 
hiteleket vegyen fel Kínától és másoktól. És maradt a 
veszélyes, kétélű fegyver, az áremelkedés. Az infl áció 
ugyanis pénzt hoz az államnak, de tönkre is teheti az 
embereket és alááshatja a belpolitikai stabilitást.

Másrészt, a gazdasági nehézségek növekedése ismét 
napirendre hozta az ismert problémákat, mindenek 
előtt az oktatás és az egészségügy helyzetét.  Ha van 
probléma, akkor az gerjesztheti a kérdésben érdekelt 
társadalmi rétegek ellenállását. 

Ez tapasztalható ma a pedagógus szakszervezetek 
megmozdulásaiban, sztrájkmozgalmában. A pedagó-
gusok sajátos helyet foglalnak el a dolgozók között. 
Sokan vannak. A 2021/22-es tanévben mintegy 165 
ezer fő dolgozik pedagógusként a közoktatásban. Ez 
sok ember, de nem egy helyen vannak. 

Abban is különböznek egymástól, hogy ki milyen in-
tézményben dolgozik. A 165 ezerből mintegy 105 ezer 
fő óvodában és általános iskolában dolgozik.

A pedagógusok viszonylag nagy számban vesznek 
részt a szakszervezetben. A Pedagógus Szakszerve-
zetnek 16 ezer tagja van, a Pedagógusok Demokra-
tikus Szakszervezetének 22 ezer. De ez még mindig 
messze van a teljes szervezettségtől.

F : :// . /
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A Szabadság a Munkáspárt központjában és alapszervezeteinél igényelhető.

De van egy alapvető probléma, amiről senki se beszél. 
A sztrájk a dolgozó eszköze az őt foglalkoztató tőkés-
sel szemben. Ha a dolgozók erősek, engedményekre 
kényszeríthetik a tőkést. A tőkés ugyanis felméri, 
hogy mi a rosszabb: a sztrájk miatti termeléskiesés, 
vagy a béremelés megadása.

A pedagógus azonban nem egy tőkéssel áll szemben, 
hanem a kollektív tőkéssel, a tőkésállammal. A tőkés-
állam azt a rendszert védi, amelyet a kapitalizmus te-
remtett meg. Innen tovább az ügy politikai is, hiszen a 
hatalomtól követelnek valamit. 

A fi zetések nem csak azért alacsonyabbak a kívána-
tosnál, mert egy adott kormány nem emeli. Hanem 
döntően azért, mert a tőke a magyar tőkés viszonyok 
között nem ismeri el a tanárok fontosságát. A szocia-
lizmus elismerte, a kapitalizmus nem.

A pedagógusuk küzdelme akkor lenne igazán sikeres, 
ha megértenék, hogy a tőkés rendszer egésze ellen 
kell fellépni és küzdeni, nem csak egyik vagy másik 
tőkés kormány ellen.

De sajnos a pedagógus szakszervezetek nem ezt te-
szik. „A sztrájkot azért szervezzük, mert a közoktatás 
elhanyagolt állapotára adandó válaszokat nem halo-
gathatja tovább a kormány”  – írja most a Pedagógu-
sok Szakszervezete.

A pedagógus szakszervezetek ezzel objektíve a libe-
rális ellenzék szolgálatába állítják a pedagógusok jo-
gos küzdelmét. Azt a hamis látszatot keltve, hogy egy 
másik kormány majd felemeli a pedagógusokat.

2022-23-ban jönnek a sztrájkok. Ezek is akkor lehet-
nek sikeresek, ha megértjük: a háború, az infl áció, a 
nyomor, a kiszolgáltatottság a kapitalizmus következ-
ménye. Amíg a pénz uralkodik, egyetlen kormány 
sem fogja megadóztatni a milliárdosokat. Mindig a 
kisemberről fognak újabb bőrt lehúzni.

Az Orbán-kormány azonban tisztában van azzal, hogy 
a helyzet nehéz, és a háborúra hivatkozva jelentősen 
centralizálta az állami hatalmat. Mindenre felkészül-
nek. Nem fognak ingadozni abban, hogy bármely esz-
közzel megvédjék a pénz uralmát.

A dolgozó tömegeknek, a szakszervezetnek ezt kell lát-
niuk. A világban és Magyarországon drasztikus válto-
zások történhetnek. Az egyezkedés, a háttéralkuk, az 
EU-s támogatás, az internetes kampányok, a liberális 
susmus már nem lesznek elegendőek ahhoz, hogy a dol-
gozók érdekeit érvényesítsék a pénz uralmával szemben. 

Ha a dolgozó tömegeknek lesz erejük megküzdeni a pénz 
uralmával, akkor jobb lesz Magyarország. Ha nem, akkor 
a dolgozó tömegek a rendszerváltás után újabb stratégiai 
vereséget szenvednek, ami akár végzetes is lehet.
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David Pressman, az új amerikai nagykövet naponta közöl fotókat önmagáról. 
A képek önmagukért beszélnek.  Ítéljék meg Önök is! 
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